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Více na str. 13

Koncert Chairé v Chøeš�ovicích

Zaznìla hudba duchovní, písnì mariánské, hudba gotická
i barokní, na závìr písnì lidové. Koncert prùvodním slovem 
provázeli naši vzácní hosté, manželé Petr Kostka a Carmen 
Mayerová. Prožili jsme nádherné odpoledne.

V nedìli 10. záøí 2023 poøádal spolek Rybáøských veteránù 
z Albrechtic nad Vltavou tradièní koncert souboru Chairé 
z Pøíbrami v nádherném kostele sv. Jana Køtitele na poušti.

Teplé sluneèné  záøijové dny náramnì lákaly k uskuteènìní 
prvního prùkopni ckého vodáckého  kurzu. Naši nejstarší 
žáci z devátého roèníku pøijali vdìènì výzvu zdolat èást 
Vltavy, jelikož již cítí odpovìdnost za blížící se pøijímací 
zkoušky na støední školy. Jedno z posledních rozptýlení 
pøed soustøedìnou pøípravou ...                          Více na str.9 

Raf�áci na Vltavì

Kristýna Vachtová z Albrechtic nad Vltavou

Mistrynì svìta 
v mažoretkovém sportu
Kristýna Vachtová (14 let) se mažoretkovému sportu vìnuje 
svých 5 let za Mažoretky Písek. Spolu s Gabrielou Horkovou 
po vyhraném kvalifikaèním kole postoupily na Mistrovství ÈR. 
Umístily se na 1. místì a zajistily si tak postup na Mistrovství 
svìta a Svìtový pohár v mažoretkovém sportu, které se konaly 
23. srpna 2023 v Ostravì. Ve velké konkurenci dìvèata skvìle
zabojovala a odvezla si nejvyšší ocenìní a titul Mistrynì svìta 
v kategorii Baton Junior duo-trio. 

od 

Velké díky patøí hlavnì trenérce Petøe Jandové, celému týmu, 
rodinì a všem, kteøí dìvèata podporují.
Za redakci zpravodaje GRATULUJEME! 
A pøejeme mnoho dalších skvìlých výsledkù.

Vzpomínkové místo na Hladné doplnily krásné døevoøezby voraøù.
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Informace pro obèany z 5. zasedání Zastupitelstva obce

Pøed zaèátkem jednání místostarostka Hana Krippnerová MBA 
vyzvala pøítomné k uctìní památky povstáním a minutou ticha 
dlouhodobému zastupiteli panu Ing. Miroslavu Vlkovi. 
 
Kontrola plnìní usnesení ZO a zpráva o èinnosti RO 
– p. Mikolášek – schválily se pro ZŠ nadnormativní výdaje 700 tis. Kè, 
   bylo kalkulováno, že by se mìla škola sama „utáhnout“
– Starosta – máme hodnì dìtí, budeme mít samostatnou 1., 2. a 3. tøídu, 
   4. a 5. tøída bude spojená. Vzniknou tedy 4 tøídy, ale dostaneme peníze pouze 
   na 3 uèitele, takže ho musíme zaplatit. 
ZO schvaluje èinnost rady obce. 
– Starosta – na bìžných úètech jsme mìli na zaèátku roku cca 1 475 tis. Kè, v 
   8/2023 máme 7 200 tis. Kè. Obec je momentálnì pøed nejvìtšími investièními 
   akcemi – vybudování vodovodù, kanalizací a ÈOV. V 1.pololetí jsme dofinan-
   covávali VHI I.etapa - zádržné, zaplatili jsme chodník u zastávky, el. úøední 
   desku a pozemky za cca 1 400 tis. Kè, to byly zatím nejvìtší investice.  
   Vývoj daní - dle vládního balíèku pøijdeme o cca 1 mil. Kè v r. 2024, ale vyšší 
   pøínos je z navýšení poètu obyvatel, dìtí ve škole a bude i navýšení danì 
   z nemovitostí. Letos bychom mìli mít cca o 4 mil. Kè více než v r. 2022,
   do konce srpna máme na daních meziroènì o 2 692 tis. Kè navíc.
Smlouva è. 23001247 o poskytnutí podpory ze SFŽP 
ZO schvaluje Smlouvu è. 23001247 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 
životního prostøedí ÈR na projekt s názvem „Splašková kanalizace a ÈOV – 
obec Albrechtice nad Vltavou“ a povìøuje starostu Ing. Miroslava Ušatého 
k podpisu této smlouvy
Smlouva è. 23001257 o poskytnutí podpory ze SFŽP
ZO schvaluje Smlouvu è. 23001257 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 
životního prostøedí ÈR na projekt s názvem „Vodovody – Albrechtice nad 
Vltavou“ a povìøuje starostu Ing. Miroslava Ušatého k podpisu této smlouvy 
Obecnì závazná vyhláška o dani z nemovitých vìcí
Zastupitelé byli seznámeni s návrhem Obecnì závazné vyhlášky o stanovení 
místního koeficientu pro výpoèet danì z nemovitých vìcí s úèinností od 
1.1.2024. Místní koeficient se týká staveb pro rodinnou rekreaci v rekreaèních 
oblastech Albrechtice n. Vlt., Újezd, Hladná, Údraž, Jehnìdno a Chøeš�ovice. 
Byl navržen koeficient 4. Obecnì závazná vyhláška byla zaslána k posouzení 
Ministerstvu vnitra, odboru dozoru a nebyla shledána v rozporu se zákonem.
ZO schvaluje Obecnì závaznou vyhlášku o stanovení místního koeficientu 
pro výpoèet danì z nemovitých vìcí s úèinností od 1.1.2024
Investièní zámìr „Vybudování dìtské skupiny“
a) Místostarostka paní Krippnerová MBA pøedstavila novou øeditelku ZŠ a MŠ 
Albrechtice nad Vltavou Mgr. Svatavu Fišerovou, jmenovanou do funkce od 
1.8.2023, která pøedstavila zastupitelùm nový smìr výuky formou aplikace 
KAHOOT.IT. - výuku èeského jazyka, matematiky, dìjepisu hravou formou.
– Ing. Havlíèek – bude pokraèovat výuka Hejného metodou? A co angliètina?
– Mgr. Fišerová – zachovají se nìkteré prvky. Angliètina zùstává jako dosud.
b) „Vybudování dìtské skupiny“ - jedná se o vybudování zaøízení pro dìti ve
vìku 2-3 roky, na které by bylo možné získat dotaci od MPSV ve výši 100%. 
– Paní Krippnerová, MBA - pøipravuje se projektová èást, jedná se o prostor nad 
   školní jídelnou, se samostatným vstupem. Poèítá se s venkovním prostorem 
   na støeše budovy s herními prvky. V srpnu by mohlo být postaveno a otevøeno.
– Ing. Ušatý doplnil - do 15.11.2023 se musí podat žádost o dotaci, v prosinci 
   2023 vyhlásit Veøejnou zakázku. Akce musí být jako samostatný projekt - 
   výstavba, tepelné èerpadlo, fotovoltaika, pak 100% dotace.
Další investice na škole - fyzikální a chemická laboratoø. Dále zmìna vytápìní 
z tuhých paliv na FV
ZO schvaluje investièní zámìr na akci Vybudování dìtské skupiny „Dìtský svìt“ 
a podání žádosti o poskytnutí dotace na Ministerstvo práce a sociálních vìcí.
Strategický plán obce
ZO schvaluje Program rozvoje obce Albrechtice n. Vlt. na období 2023 – 2030.
8. zmìna ÚP
Na základì Vyhlášky è. 418/2022 Sb. je povinnost provést konverzi zmìnového 
standardu územního plánu obce. Zatím se na nás nevztahuje možnost získání 
dotace. Musíme zaplatit ze svých zdrojù cca 400 tis. Kè. Bez provedení této 
technické zmìny, není možné dokonèit ani probíhající 7. zmìnu ÚP obce.
ZO schvaluje:
a) zahájení zmìny è. 8 ÚPO jako povinnost dle Vyhlášky è. 418/2022 Sb.
b) urèuje pro spolupráci s poøizovatelem zmìny è. 8 ÚP Ing. Miroslava Ušatého
c) povìøuje poøizováním zmìny è. 8  ÚP – Ing. Miroslava Sládka
d) urèuje zpracovatele zmìny è. 8 ÚP – Projektový ateliér AD Danìk s.r.o.
e) ukládá poøizovateli pøedat zadání zpracovateli zmìny è. 8 ÚP – Projektovému 
ateliéru AD Danìk s.r.o., v co nejkratší dobì.
f) ukládá obci požádat o dotaci dle výzvy MMR 117 55.

Pøíspìvky na PD + øízení na kanal. a vodovod. pøípojky v Údraži a Jehnìdnì
Na zasedání ZO dne 9.9.2022 byl schválen pøíspìvek od obèanù na zhotovení 
PD ke stavebnímu øízení na kanalizaèní a vodovodní pøípojky v Albrechticích nad 
Vltavou a Chøeš�ovicích. Nyní bylo vydáno staveb. povolení na pøípojky v Údraži. 
Stavební øízení k pøípojkám v Jehnìdnì ještì probíhá. Zpracování probìhlo na 
základì žádostí obèanù o pøípojky. Náklad na jednu pøípojku je 3.200,- Kè +DPH, 
který by mìli zaplatit obèané.
ZO schvaluje úhradu pøíspìvku od obèanù za zhotovení PD + stavební øízení ke 
kanalizaèním a vodovodním pøípojkám v Údraži a Jehnìdnì ve výši 3.200,- Kè 
za každou jednu pøípojku pro každého konkrétního vlastníka nemovitosti.
– Ing. Ušatý - v rámci VHI budou noví odbìratelé povinni zøídit si na své náklady 
   u vlastní nemovitosti vodomìrnou soustavu a ve vìtšinì pøípadù i vodomìrnou 
   šachtu. Na každého ekvivalentního obyvatele, který se bude pøipojovat k vodo-
   vodu, bychom mìli dostat od JVS dotaci ve výši 7 500,- Kè. Mìlo by být cca 
   400 novì pøipojených obyvatel na vodovod, dotace by mìla být z JVS 3 mil. Kè. 
   Navrhuje, abychom podporu, kterou dává JVS obci, pøenesli na novì pøipojené 
   obèany a dali jim pøíspìvek na vodomìrnou soustavu a tam kde bude potøeba 
   i na vodovodní šachtu. Šachta vyjde na cca 7,5 tis. Kè, ÈEVAK za osazení 
   šachty bez práce úètuje cca 3-4 tis. Kè. Mohl by být pøíspìvek tedy ve výši 
   12 tis. Kè na zhruba 200 odbìrných míst. 
   Tento pøíspìvek by se poskytoval pouze v rámci VHI I a VHI II, za podmínek, 
   které nám dá JVS, tj. 20 m3/1 rok/1 ekvivalent, to je navýšení cca o 8 m3 roènì 
   pro obec. Pokud se nedodrží, vrací se pomìrná èástka, udržitelnost je 5 let.
– Ing. Havlíèek - jak to vysvìtlíme lidem, kteøí si to museli vybudovat sami? 
   A co když nesplníme tìch 8 m3 navíc?
– Ing. Ušatý - to je podpora k odbìru vody u novì pøipojených, v minulosti obec 
   nikdy o podporu  nežádala. Když nesplníme limit, zjistíme na Èevaku, kdo 
   nedodržel z obèanù výši odbìru vody a mùžeme po nìm vyžadovat náhradu.
– Ing. Havlíèek - takže se povezou i ti, kteøí nesplní, ale obec pøitom splní. 
ZO povìøuje radu obce k pøípravì smlouvy a podmínek poskytnutí pøíspìvku 
pro trvale žijící obyvatele na úhradu nákladù na vybudování vodomìrné soustavy 
a vodomìrné šachty.
Plán spoleèných technických zaøízení – KoPÚ Jehnìdno - rybníky 
V rámci Komplexní pozemkové úpravy v k.ú. Jehnìdno by mìly být vybudovány 
3 rybníky VN12, VN13, Vn14. Náklady na vybudování hradí stát. Obec musí 
podat žádost na SpÚ na vybudování tìchto rybníkù. 
– Starosta - jedná se o 2 rybníky od hospody k øece. Aby mohl Pozemkový fond 
   zprojektovat, zadministrovat a postavit, musíme schválit realizaci, protože je to 
   na našich pozemcích. Poté nám bude bezúplatnì pøevedeno na obec.
ZO schvaluje realizaci rybníkù VN12 na pozemku parc.è. 858, VN13 na 
pozemku parc.è. 853 a VN14 na parc.è. 880 v k.ú. Jehnìdno v rámci realizace 
prvkù Plánù spoleèných zaøízení KoPÚ Jehnìdno a podání žádosti o provedení 
této realizace na Státní pozemkový úøad
Porušení podmínek kupní smlouvy – pozemek parc.è. 180/51 v k.ú. 
Albrechtice nad Vltavou 
ZO neschvaluje žádost o prodloužení lhùty kolaudace rodinného domu 
postaveném na parcele è. 180/51 v k.ú. Albrechtice nad Vltavou.
Investièní zámìr – Vodovod - Albrechtice nad Vltavou - 2. etapa
ZO schvaluje investièní zámìr „Vodovod - Albrechtice n. Vlt. - 2.etapa“ 
a povìøuje starostu k administraci a podání žádosti o dotaci na SFŽP.
Diskuse, rùzné
– pí. Krippnerová MBA – projekt ze SFŽP „Opravte dùm po babièce“ se odsouvá 
   na øíjen, obec tedy udìlá semináø pro naše obèany až bìhem øíjna
– Ing. Havlíèek - nevyhovující stav umístìní svìtel na chodníku pøed Mikoláškù 
– starosta - je to asi kvùli kabelùm, nemùžeme èekat na E.on
– pan Schánilec - je norma na rozestupy VO, k øešení by bylo dát to na dùm 
– Starosta - v Údraži se pøipravuje plocha pro ukládání vìtví, plánuje se 
   i ukládání sutì. Plocha se bude teï oplocovat.
– pan Jaroš - bude se provádìt ulice k „Mòoukovi“ ?
– starosta - teï dìlají v Habøí kanalizaci a vodovod a budou pokraèovat s vodo-
vodem smìrem k „v Prchových“. Zatím jedou na harmonogram.
– Bc. Jaèková - je potøeba pøidat do Jehnìdna ještì jeden kontejner na papír
– pan Jaroš - pøendat kontejnery jinam od Efesu, vozí tam cizí lidi plné pytle, 
   vyhází a ujedou, nedìlají to naši lidé, ale cizí a my to platíme
– místostarostka - kontejnery se budou pøesouvat k plotu naproti hasièárnì
– Ing. Øeøicha - bylo by øešení, když máme sbìrný dvùr, aby byla služba èastìjší, 
   2x za mìsíc nestaèí, kontejnery na sbìrném dvoru by byly hlídané 
– místostarostka - když nìkdo zavolá a domluví se, mùže odpad uložit i jindy 
– pan Øeøábek - u høbitova v Chøeš�ovicích je hodnì špatný kontejner
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Jak se vìci s revitalizací albrechtické návsi mají

Okénko starosty 
Vážení spoluobèané !
Naše obec spravuje dva høbitovy, v Albrechticích nad Vltavou 
a v Chøeš�ovicích. To jen na úvod, protože jsem zjistil, že øada 
našich obèanù to neví a neví ani, kde se nachází. To v tomto 
momentu není podstatné. Vykonáváme zde správu, evidenci, 
údržbu, investujeme do památek, které se na tìchto místech 
nachází. Ve spolupráci s církví, v jejímž majetku jsou oba koste-
ly, se staráme, aby tato místa byla dùstojná. Jako obec podpo-
rujeme místní spolky, které na tìchto místech poøádají kulturní 
a spoleèenské akce, nìkdy je poøádá samotná obec. Bohužel 
se mezi námi najdou tací, kteøí tìmto  aktivitám neholdují. To by 
ne-vadilo, každý má svùj žánr a zájem o svojí kulturu. Ale jsou 
tací, kteøí svojí aktivitou vytváøí hodnì špatnou atmosféru.
Za devìt let v pozici starosty jsem mìl nebo jsem byl vtažen do 
nìkolika nepøíjemných záležitostí. První byla s uložením urny 
s ostatky rodièe do rodinného hrobu, kdy vlastník se vlivem své-
ho chování nedohodl s uživatelem hrobu a vznikl konflikt, který 
asi v pohøebnictví Èeské republiky nemìl obdoby. Za tøi a pùl 
roku, kdy jsem se celou záležitost snažil nìjakým zpùsobem 
urovnat, na nás byla zaslána stížnost na ministerstvo pro místní 
rozvoj, které to øešilo s ministerstvem vnitra (když jsem navštívil 
poslaneckou snìmovnu, tak i tam) dvakrát nebo tøikrát to øešil 
Jihoèeský kraj, byla na nás poslána kontrola, která byla i jednou 
fyzicky. Nikdo z úøedníkù nechápal stìžovatele, dokonce nìkte-
øí to dávali i k dobrému. A jak „pro dobrotu na žebrotu“, nakonec 
jsem to odnesl také já osobnì, když na mì bylo podáno trestní 
oznámení. Ale je to za námi.
Další stìžovatel se našel pøi pøedstavení Prodané nevìsty. 
Tentokrát za zneuctìní høbitova v souvislosti s postavením stanù 
pro úèinkující. Celá záležitost byla zkonzultována s církví i s vì-
øícími a bylo mì øeèeno, že se nic takového nestalo a dokonce 
mi nìkteøí dìkovali za organizaci a provedení akce.
A letos jsem høbitovy øešil už dvakrát. Prvnì pøi koncertu Chairé 
v Chøeš�ovicích, kdy se nezdálo, že se na høbitovì prodávalo 
obèerstvení a upomínkové pøedmìty. Podotýkám, že to dìlali
na vlastní náklady dobrovolníci a výnos šel na úèet Spolku pa-
mátky Chøeš�ovicka, který se stará o pietní a sakrální památky

v Chøeš�ovicích. Samozøejmì se tato akce konala se souhlasem
našeho pana faráøe. 
No a poslední záležitost je z minulého týdne a týká se høbitova 
v Albrechticích nad Vltavou. Naše obec realizuje projekt odvod-
nìní kostela (na to se pøi rekonstrukci kostela zapomnìlo a za-
téká do základù a do hrobù). Pøi té pøíležitosti se provádí zhoto-
vení chodníkù kolem kostela. Není to velká akce, ale nároènìjší 
z hlediska prostoru a umístìní hrobù. Investice byla schválena 
v plánu akcí minulým i stavajícím zastupitelstvem, rada obce 
provedla výbìr zhotovitele, získali jsme stavební povolení vèetnì 
závazného stanoviska památkáøù (jak ze strany odboru výstav-
by, tak Národního památkového ústavu), spolupracovali jsme 
s archeology, na odvodnìní jsme získali dotaci ze Státního fondu 
životního prostøedí. A hle, našla se osoba (mimochodem hrob, 
o který peèuje, byl jedním z tìch, do kterého se vsakovala deš-
�ová voda z jednoho okapního svodu), která naší èinností byla 
dotèena, dostala se do konfliktu s pracovníky obecního úøadu, 
co jsme si to dovolili, oznaèila nás, že si dìláme, co chceme. 
Okamžitì rozjela celou mašinérii, kontaktovala oddìlení památ-
kové péèe stavebního úøadu, dále odbor výstavby, dále památ-
kový ústav a já nevím, kdo se ještì ozve. V souèinnosti se všemi 
dotèenými jsme byli nuceni svolat kontrolní den, kde všichni zú-
èastnìní konstatovali, že postupujeme v dohodnutém rámci, ne-
shledali žádné závady nebo snad pøekroèení dohod. Takže ta 
osoba na pùl dne zamìstnala øadu osob, které mohly dìlat jinou, 
smysluplnìjší práci.
Mùžete øíct, že na úøadu sedíme proto, abychom øešili problémy. 
Naprosto s tím souhlasím. Ale ne zbyteènosti. Ono také platí
jedna moudrost a to, že „stokrát nic utahalo vola“ a všechno je 
jen do èasu.
Tak snad další týdny budeme moci øešit smysluplnìjší problémy.
Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

P.S. Všechny záležitosti konzultuji a øeším s naším právním zá-
stupcem. Ten mi øekl: „Až budu psát své anály o obcích, tak dle 
abecedy zaènu tou vaší a myslím si, že na ty další už zbyde jen
málo místa.“

Vedení obce si uvìdomuje neutìšený stav návsi v Albrechticích 

nad Vltavou a rozhodlo se proto tento dùležitý veøejný prostor 

v centru obce revitalizovat. V souèasné dobì charakter návsi 

neodpovídá jejímu významu, slouží spíše jako køižovatka, parko-

vištì aut a toèna autobusù. Snahou obce bude náves zatraktivnit 

a vytvoøit z ní pøíjemný veøejný prostor a zároveò dùstojný pøed-

prostor výjimeèné památky – kaplièkového høbitova a kostela 

sv. Petra a Pavla.

Aby mohlo vzniknout místo lákající k pobytu, setkávání i odpoèin-

ku, je tøeba nejprve poøídit vhodný projekt návsi. Vedení obce ale 

nechtìlo zadat zakázku jednomu zpracovateli projektové doku-

mentace a využilo možnosti vybírat si z více návrhù ten, který by 

byl pro obec nepøínosnìjší. Zvolilo cestu architektonické soutìže. 

„Architektonická soutìž je sice o trochu více èasovì a finanènì 

nároènìjší než jiné zpùsoby hledání projektanta, umožní nám ale 

celý zámìr dobøe promyslet a pak si vybírat z vìtšího množství 

návrhù od rùzných ateliérù to nejlepší. Náves je jedním z nejdùle-

žitìjších míst nejen pro naše obyvatele, ale také pro turisty, kteøí 

pøijíždìjí navštívit naše památky. Jsme pøesvìdèeni, že se vyplatí 

hledat to nejvhodnìjší øešení. Když se revitalizace podaøí, mùže 

být náves pøíjemným místem po dlouhá léta. Jedná se o investici 

klidnì na padesát nebo sto let,“ øíká starosta Ing. Miroslav Ušatý.

Ke zpracování návrhu návsi obec vyzve ètyøi zkušené ateliéry. 

Soutìž by se mìla vyhlásit na konci listopadu a v únoru 2024 

by mìli soutìžící zaslat své soutìžní návrhy. Z nich pak porota 

vybere ten nejvhodnìjší návrh návsi.

„V pondìlí 16. øíjna 2023 se uskuteènila v zasedací místnosti 

obecního úøadu ustavující schùze poroty. Jejímiž èleny jsou tøi 

zástupci obce a také ètyøi pøizvaní nezávislí odborníci, kteøí nám 

už nyní pomáhají s pøípravou kvalitního zadání pro soutìžící,“ 

vysvìtluje místostarostka Hana Krippnerová. „Až bude zadání 

pøipravené a soutìžní podmínky nám schválí Èeská komora 

architektù, vyzveme soutìžící ke zpracování jejich návrhù návsi. 

Budou navrhovat komplexní øešení dopravy, umístìní stromù, 

lavièek, stojanù na kola, pítka, druhy dlažby, ale tøeba i jakým 

zpùsobem naložit se stávají autobusovou zastávkou a jak náves 

propojit s prostorem vedle Albrechtické hospody,“ dodává Hana 

Krippnerová.

Mezi porotci, kteøí se na pøípravì soutìže podílejí, jsou pøední èeští 

architekti – mnoha cenami ovìnèovaný Jiøí Weinzettl, mìstský 

architekt Týna nad Vltavou docent Ondøej Beneš, dále táborský 

architekt Martin Kraus a urbanista Ondøej Madar z Vodòan. Obec 

bude pøi výbìru toho nejlepšího návrhu zastupovat Miroslav Ušatý, 

Hana Krippnerová a Milada Švehlová. K posuzování návrhù budou 

pøizváni i krajináø a dopravní inženýr. 

Ještì než se soutìž vyhlásí, plánuje vedení obce pøedstavení 

celého zámìru revitalizace návsi veøejnosti a diskusi o tom, co by 

si obèané na návsi pøedstavovali a pøáli. 

Markéta Pražanová - organizátorka architektonické soutìže



Pokracování programu Nová zelená úsporám - Oprav dùm po babièce
Obec Albrechtice nad Vltavou pro zájemce uskuteènila 10. øíjna 2023 v zasedací místnosti obecního úøadu prezentaci 
dotaèního programu Oprav dùm po babièce. Prezentace se ujal projektový manažer Státního fondu životního prostøedí 
ÈR Ing. Antonín Beck. Vysvìtlil pøítomným, kdo mùže o dotaci žádat, na jaká opatøení se dotace vztahuje, jak vysokou 
dotaci lze dostat... Zájemcùm bylo zároveò poskytnuto (v pøípadì zájmu) komplexní zpracování administrace pro podání 
dotaèní žádosti. Témata: zateplení, novostavba, výmìna kotlù a kamen, solární systémy, fotovoltaika, rekuperace, deš-
�ová a odpadní voda… Máte zájem o dotaci? Zjistìte, jaká dotace je pro vás ta pravá. Je to lehè?, neþ si mysl?te.
Více informací najdete na: www.novazelenausporam.cz                                     Hana Krippnerová, MBA - místostarostka obce

V pondìlí 4. záøí 2023 se uskuteènilo v zasedací místnosti 
obecního úøadu slavnostní pøivítání a pasování prvòáèkù 
základní školy v Albrechticích nad Vltavou, kteøí pøišli v do-
provodu svých rodièù a uèitelù. Slavnostní pøivítání patøilo 
také žákùm 6. tøídy. Tradiènì všechny žáky pøivítal starosta 
a místostarostka obce. Popøáli dìtem, aby se jim ve škole 
líbilo, našli spoustu kamarádù a uèení se pro nì stalo zába-
vou. Poté se slavnostního pasování na rytíøe a dámy øádu 
školního ujal starosta obce v královském ustrojení. Akce se 
uskuteènila v pøíjemné atmosféøe, nechybìlo obèerstvení 
v podobì dvou výborných dortù, kvìtiny pro dámy  a focení.„ “

Informace pro obèany Semináø o dotacích pro obèany 
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Slavnostní pasování žákù 1. a 6. tøídy



Pamìtní místo Vltava vypráví – Voraøství na Hladné, které vzni-
klo pøed rokem, bylo v sobotu 30. záøí 2023 doplnìno krásnými 
døevoøezbami s tématikou voraøství. Oboustrannou døevoøezbu 
z dubového døeva skuteènì mistrnì zhotovil umìlecký øezbáø 
Miloš Kohlíèek z Prahy. Je to práce velice jemná, úžasnì pro-
pracovaná a dokonale souzní s informaèním panelem. Jedna 
døevoøezba znázoròuje vorový pramen pod Zvíkovem a byla 
zhotovena podle fotografie z archivu rodiny Husových z Hladné. 
Døevoøezba na druhé stranì byla inspirována kresbou voraøe 
od Mikoláše Alše.

Autorem pamìtního místa je restaurátor starožitného nábytku
Petr Mikšík. Navrhl a realizoval dùstojnou pøipomínku mimo-
øádného øemesla voraøství, a to právì na Hladné u Albrechtic 
nad Vltavou, v bývalé plavecké osadì. Tøi lavièky z jasanové-
ho døeva ve formì vorových tabulí postavené do oblouku sym-
bolizují vorový pramen plující do zátoèiny. V popøedí stojí 
oboustranný panel „Vltava vypráví“ s øadou fotografií plavcù 
pøi práci na splaze a pøi splouvání vorových pramenù a s texty 
o voroplavbì, vèetnì plaveckého kvízu. A nad tento panel 
30. záøí 2023 zavìsil Petr Mikšík s kolegou velkou døevoøezbu 
za potlesku skupinky obdivovatelù. Pohodovou a stylovou 
atmosféru vytvoøil Ondøej Bouška, který zahrál na heligonku 
a zazpíval (nejen) plavecké písnièky. Dokonèení pamìtního 
místa byl pøítomen i pan Karel Kabele, který je na informaèní 
tabuli na fotografii z 50. let 20. století zachycen jako mladík 
pøi práci na vorovém vazišti na Hladné.  

Hladná bývala významná plavecká osada støedního Povltaví.
Voraøství se na Albrechticku provazovalo i v Újezdì, kde bylo 
kdysi pod hradem Oujezdec urèené místo k vybírání cla a ji-
ných poplatkù. Ale na Hladné bývaly dva splazy (vazištì vorù) 
a dobrá pøístupová cesta až k øece pro všechny povozy. Proto 
byla Hladná pro voraøinu vhodnìjší a významnìjší. Velká èást 
obyvatel Hladné se voroplavectvím živila nebo si aspoò vora-
øinou pøivydìlávala. Po dostavìní Orlické pøehrady v r. 1960 
skonèila voroplavba zcela.  

Obec Albrechtice nad Vltavou – Vesnice roku 2022 Jihoèes-
kého kraje – získala v loòském roce ocenìní za udržování tra-
dice voraøství. Informaèní tabule a lavièky byly instalovány 
v øíjnu 2022. 

Pamìtní místo voraøství se nachází na kopci pod lipami, v mí-
stì zvaném „U køížku“. Køížek tam byl postaven v roce 1852 
jako prosba o ochranu pøed epidemií cholery. (Bylo to po epi-
demii cholery, která si v roce 1850 vyžádala na Hladné 4 obìti. 
Pøed další epidemií v roce 1855 køížek Hladnou uchránil). 

Vìøíme, že tato trvalá a hodnotná pøipomínka starého øeme-
sla a umìní voraøského dojde k ocenìní a pochopení u všech 
obyvatel Hladné a u návštìvníkù – jak zájemcù o tématiku 
voraøství, tak i u náhodných kolemjdoucích.

Dìkujeme za tento mimoøádný poèin!
Anna Husová a Anita Crkalová, 5. øíjna 2023

HladnáPamìtní místo doplnily krásné døevoøezby voraøù
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Vánoèní vystoupení v podání dìtí a žen

Sváteèní slovo
 pronese pan faráø Vítìzslav Holý 

Adventní setkání bude rozšíøeno
o poštu pro Ježíška a vánoèní trh, 

o které se postarají èlenové spolku SRPŠ.
Díky této akci podpoøíme dìti z naší školy.

Obèerstvení zajištìno

na albrechtické návsi

Obec 
Vás srdeènì zve na
Albrechtice nad Vltavou

Rozsvícení 
vánoèního stromu

v nedìli od 17:00 3.12.2023 

Milí ètenáøi,
od 1. 8. 2023 pøešel knihovnický systém Clavius na nový – Tritius 
všech knihoven, které spadají pod Mìstskou knihovnu v Písku. Díky této 
inovaci a modernizaci, jak již víte z minulého Zpravodaje, mají všechny 
knihovny nový notebook, èteèku knih a tiskárnu.

v rámci 

Jaké jsou tedy zmìny? Tento systém je nastaven tak, že pøesnì eviduje 
poèet pùjèených knih, cenu za každý titul a hlavnì výpùjèní dobu. Jestliže 
tedy ètenáø zavèas nevrátí všechny vypùjèené knihy, systém mu nedovolí 
vybrat si nové. Nezbývá pak nic jiného, než si pùjèit knihy zaøazené mezi 
dary, jež nemají evidenèní èárový kód. 
Nejvìtším problémem jsou ovšem výpadky internetové sítì, což zpùsobuje 
další komplikace. Vìøím, že se tyto nedostatky se co nejdøíve vyøeší k plné 
spokojenosti všech ètenáøù.

Mám velkou radost, že pøibývá návštìvnost maminek s malými dìtmi.
Knihovna je tak dalším spoleèenským a kulturním místem k setkávání. 

Ráda bych též nalákala všechny zájemce na BESEDU s naším oblí-
beným panem spisovatelem Ladislavem Beranem. Vyšla mu nová 
detektivní kniha a pøi té pøíležitosti bychom ji mohli spoleènì pokøtít. 
Termín besedy bude vèas upøesnìn.

V albrechtické Obecní knihovnì se na Vás tìší Dana Ryšlavá - knihovnice

Pro zájemce o historii obce

V létì letošního roku vyšla Publikace Sakrální památky a køížky 
Albrechticka, která mapuje všech šest èástí naší obce. Obsahuje 
více než 200 fotografií všech køížkù, kostelù, høbitovù, kaplí, soch
... mnoho historických zajímavostí i zapomenutých pøíbìhù. 
Zakoupit si ji mùžete na obecním úøadu za neuvìøitelných 50 Kè.
Publikace je barevná, formát A4, 24 stran. vp 

Byly opraveny omítky vèetnì fasádní barvy. Opraven 
byl i vnitøek kaple vèetnì podlahy a umístìní zvonu 
do osy zvonièky.
Hana Krippnerová, MBA - místostarostka obce 

Informace pro obèany Zmìny v albrechtické obecní knihovnì
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Opravená kaple Panny Marie Lurdské v Údraži

Kaple Panny Marie Lurdské v Údraži je další z drob-
ných sakrálních staveb, které jsou v majetku obce. 
Díky získané dotaci z Ministerstva zemìdìlství, ne-
chala obec tuto návesní kapli opravit.



Svatohubertskou troubenou mši
ve ètvrtek 9. listopadu 2023 od 18 hodin
v kostele sv. Jana Køtitele v Chøeš�ovicích

Myslivecký spolek Jehnìdno
Vás srdeènì zve na 

15. roèník Memoriálu Jana Kukrála pøilákal 19 hasièských týmù.
Poslední záøijovou sobotu se Jehnìdno uzavøelo kvùli hasièské soutìži na poèest 
Jana Kukrála. V jedenáct hodin dopoledne se na nástupu sešlo celkem 19 hasiè-
ských družstev v kategorii muži, ženy, veteráni a dìti. 
Jako první odstartovali soutìž dospìlí, kterých bylo dohromady 15. Jelikož byla 
dráha pro všechny stejná, v poøadí se kategorie rùznì støídaly a tak koneèné vý-
sledky nikdo netušil do poslední chvíle. Pro všechny týmy platila stejná pravidla 
a možnost zapùjèení 2 závodníkù z jiného soutìžního družstva.
Aèkoliv poèasí pøíliš nepøálo, tra� byla vyschlá z pøedešlých dní, a tak nevadilo,
pokud se pár pokusù pøíliš nepovedlo a dráha se trochu zalila. 

A jak to nakonec skonèilo?
Kategorie MUŽI: 1. Pøechovice B (17,39), 2. Milenovice (17,94), 
3. Pøechovice A (18,83), 4. Hoštice (21,25), 5. Poøíèí (22,03), 
6. Vacovice (31,80), 7. Jehnìdno a Doubravice u Volynì 
s neplatným pokusem

Kategorie ŽENY: 1. Novosedly (21,79), 2. Jehnìdno (22,43), 
3. Poøíèí (22,96), 4. Chøeš�ovice (47,24) 

Kategorie VETERÁNI: 1. Pøechovice (19,51), 2. Døešín (23,74), 
3. Èernìtice s neplatným pokusem

Kategorie DÌTI: 
1. Chøeš�ovice A (21,00), 2. Jehnìdno (25,79), 
3. Chøeš�ovice B (38,46), 4. Kluky A s neplatným pokusem 
a družstvo Kluky B bìželo mimo soutìž s èasem 35,41

PODÌKOVÁNÍ patøí všem hasièùm i nehasièùm, kteøí pomáhali 
jak s pøípravami, tak i pøi samotné akci a také s úklidem. 
Díky všem. Hana Jaèková

Po ukonèení kategorie dospìlých pøišla na øadu družstva tìch 
nejmenších, kterým se nejprve musela pøestavìt dráha na kratší 
vzdálenost. Pìt dìtských týmù z Jehnìdna, Chøeš�ovic a Kluk 
si za své výkony zasloužily velký potlesk a samozøejmì byly dìti 
ocenìny medailemi a sladkostmi, stejnì tak jako dospìlí, kteøí 
obdrželi krásné ceny, v nichž našli upeèené dobroty.
Jako poslední byli vyhlášeni Ti nejrychlejší z mužù a žen. 
Za nìžné pohlaví byla vítìzkou domácí pravá proudaøka Lucka 
s èasem 19,94. U mužù to byl také pravý proudaø z týmu Pøe-
chovice B s èasem 17,09.

SDH JehnìdnoMemoriál Jana Kukrála
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MŠ Albrechtice n. Vlt. Konec léta a zaèátek podzimu ve školce 

V úterý 19. záøí jsme vyrazili øádnì vybaveni zásobami dobrého jídla i pití do Zlaté Koruny, odkud zaèalo naše vltavské dobrodružství. 
Pøedvojem výpravy byla kánoe zvaná Meloun a její majitelka nová paní øeditelka Svatava Fišerová s paní uèitelkou tøídní Magdou 
Komrskovou. Na místì nástupu již èekal pan Kropáèek z pùjèovny lodí a raftù LORA, který nás proškolil a seznámil se základy vodác-
kých dovedností a bezpeèností na øece. Krásné nové rafty jsme spustili na vodu a vyrazili smìr Boršov nad Vltavou.
Nebývale velký prùtok a prázdná øeka, jež je v sezónì dennì pøeplnìná, umocnily naše dojmy. Podmínky, které se nám naskytly, jsou 
ve velmi oblíbeném úseku jedineèné. Prostì lepší už to být nemohlo! Mìli jsme možnost dostat se na raftech do nejrùznìjších mean-
drù a poznat zákoutí øeky, vychutnat si návštìvu zøíceniny hradu Dívèí Kámen s hledáním kódu - klíèe od pokladu a užít si pøedevším 
spoleèný èas. Díky hrám a zábavì na vodì i na suchu jsme opìt utužili kolektiv, poznali zkušenou vodaèku paní øeditelku a moc se tì-
šíme na další spoleèné akce! AHOOOJ.  Zdeòka Pirglová, vedoucí vodáckého kurzu

Raf�áci na Vltavì pokraèování z titulní str.

Výstava zahrádkáøù
V pondìlí 25. záøí jsme byli pozváni na obecní úøad, kde probíhala 
Výstava zahrádkáøù. Celý první stupeò se již nemohl doèkat tradiè-
ní ochutnávky rùzných zavaøenin, marmelád, medù a v neposlední 
øadì ovoce a zeleniny – rajèat a paprik nebo chutných, š�avnatých 
jablíèek. Všichni jsme odcházeli s úsmìvem na rtech.
Dìkujeme organizátorùm za pøíjemnì strávené dopoledne.                      
Aneta Kvìchová, tøídní uèitelka 3. tøídy    

Moštování aneb podzim na školní zahradì

Konec záøí patøí na ZŠ v Albrechticích každoroènì sklizni a zpra-
cování úrody jabloòového sadu na školní zahradì. Nejinak tomu 
bylo i letos. Úroda jablek byla bohatá a na jejím zpracování se 
podíleli žáci všech tøíd. V pondìlí 25. 9. se v 11 hodin za krásné-
ho poèasí všichni sešli venku a pustili se do práce. Žáci nižších 
roèníkù si nasbíraná jablka odnesli do školní kuchyòky, kde pekli 
záviny z listového tìsta. Vìtšina úrody byla urèena k moštování, 
kterého se ujali žáci druhého stupnì. Pracovali ve skupinách na 
sklizni, krájení, strouhání i ruèním lisování. Za 2 hodiny pilné prá-
ce se podaøilo získat cca 20 litrù výborného moštu a nìkolik noh 
jableèného závinu, na kterých jsme si spoleènì pochutnali. 
Ing. Jana Kreidlová, tøídní uèitelka 6. tøídy    

Letní prázdniny tráví nìkteré dìti u babièek, jiné s rodièi u moøe 
èasu venku. Hrajeme si na zahradì, chodíme na fotbalové høištì, na procházku po vsi anebo si zajdeme na dobrého nanuka èi zmrzlinu.
Konec prázdnin probíhal v duchu pøíprav. Chystaly se tøídy na nový školní rok, uklízely se hraèky a šatny. Našim pøedškolákùm jsme  

a nìkteré i u nás ve školce. Pøi prázdninovém provozu trávíme vìtšinu 

popøáli hodnì štìstí pøi vstupu do školy a tìšili jsme se na nové i znovu pøíchozí dìti.  
Školní rok 2023/2024 jsme zahájili 1. záøí s kapacitou 43 dìtí. První dva týdny se dìti roz-
koukávaly, seznamovaly s námi, s dìtmi ve své tøídì i ve tøídì vedlejší a prozkoumávaly 
školkové hraèky. Také se podívaly na zahradu, kde objevily venkovní hraèky, pískovištì, 
houpaèky, venkovní centra aktivit a sklidily hrstku jahod rostoucích vedle naší bylinkové 
zahrádky. 13. záøí se konaly tøídní schùzky, na kterých se rodièe dozvìdìli všechny dùle-
žité informace, napøíklad jaké školní i mimoškolní akce nás tento rok èekají, kam se dìti 
mohou podívat a na co se mohou tìšit.
Pøedposlední týden v záøí jsme s dìtmi pøipravovali výtvor z pøírodnin, který byl 25. záøí
vystaven na Výstavì zahrádkáøù na obecním úøadì. Dìti si tento den užily, mohly se po-
dívat na rùzné druhy ovoce a zeleniny a nìco dokonce i ochutnat.   
Následující den byla ve škole cvièná evakuace. Všechny dìti, i ty nejmenší, byly stateèné 
a poplach zvládly na jednièku.  Bc. Patricie Bílahorková, uèitelka MŠ  
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ZŠ Albrechtice nad Vltavou

Adaptaèní kurz  ZŠ a MŠ na Nové Louce
V záøí se uskuteènil adaptaèní kurz pro žáky 1., 2. a 6. roèníku, 
jehož cílem bylo, aby se žáci, asistentky, paní vychovatelka 
i uèitelé mezi sebou lépe poznali a spoleènì si užili pøíjemný 
èas mimo školu. Na programu tøídenního pobytu byly rozmani-
té aktivity. Dìti poznávaly pøírodu pøi plnìní úkolù na stanoviš-

tích v lese, kreslili uhlem nebo pøí-
rodninami. Nechybìly pohybové
aktivity ani veèerní stezka odvahy, 
kterou pro své mladší spolužáky 
pøipravili žáci 6. tøídy. Na závìr si 
všichni u velkého táboráku opekli 
buøty, zazpívali a popøáli k naroze-
ninám oslavencùm z 1. a 2. tøídy. 
Adaptaèní kurz byl realizován ve 
spolupráci tøídních uèitelek, peda-
gogických asistentek a paní vycho-
vatelky. Velké podìkování patøí 
místnímu personálu za výborné jíd-
lo a také obecnímu úøadu za odvoz 
batožin a kuføíkù. Vìøíme, že jsme 
tak žákùm pomohli k úspìšnému 

Co nejrychleji pryè ze školy!!!
V úterý 26.9.2023 èekalo žáky pøekvapení. Právì zaèínala dru-
há vyuèovací hodina, když se na chodbì školy ozvaly podivné 
zvuky. Znìlo to jako jeèení a zároveò nìkdo nìco køièel. Žáci 
devátého roèníku se v první chvíli lekli, že se nìkomu nìco sta-
lo a chtìli jít zachraòovat ženu v nesnázích. Po otevøení dveøí 
na chodbu bylo zøetelnì slyšet: „Evakuace!!!“ a ukázalo se, že 
to zdánlivé jeèení vydává píš�alka paní asistentky. Aèkoli byla 
evakuace jen cvièná, vzali žáci situaci vážnì a odebrali se ury-
chlenì do šaten. Setkali se tam s žáky ostatních roèníkù, kteøí 
se také se svými vyuèujícími spoøádanì vydali pøezout, než 
opustí budovu školy. Všichni se sešli na fotbalovém høišti, což 
byl cíl celé akce a impulz pro vypnutí èasomíry. Poté probìhla 
kontrola, zda se podaøilo ze školy uniknout nejen všem pøítom-
ným žákùm a dìtem ze školky, ale i vyuèujícím, asistentkám, 
vychovatelkám, kuchaøkám, uklízeèkám a v neposlední øadì 
panu školníkovi. Celkový èas, který byl potøeba na pøesun všech 
osob, byl 6 minut a 10 vteøin. 
Na závìr nelze opomenout fakt, že bìhem evakuace bylo nì-
kterými žáky zmínìno, že je škoda, že kvùli poplachu pøijdou 
o uèení, což nám, vyuèujícím, pøipadalo úsmìvné.   
Ing. Magda Komrsková, tøídní uèitelka 9. tøídy

Kurz první pomoci
Zatímco dìti si ještì užívaly poslední dny prázdnin, uèitelky, vy-
chovatelky i asistentky albrechtické základní školy a školky se 
pustily do práce. Po zaslouženém letním odpoèinku jsme se 28.8.
sešly ve škole bìhem pøípravného týdne. Kromì výzdoby tøíd na 
nový školní rok, tvoøení rozvrhu, školení BOZP a pedagogické po-
rady nás èekal také kurz první pomoci, kterého se kromì pedago-
gických pracovníkù školy zúèastnila i paní kuchaøka a paní uklí-
zeèka. Lektor kurzu, sympatický záchranáø, který do naší školy 
pøijel až z Olomouce, nás bìhem tøíhodinového školení nauèil na-
pøíklad jak zastavit krvácení, jak postupovat pøi vdechnutí cizího
pøedmìtu a samozøejmì také jak provádìt masáž srdce. To jsme 

si ostatnì všechny vyzkoušely 
na resuscitaèní figurínì, kterou 
lektor pøivezl s sebou. Svìtla 
signalizovala, zda masáž srdce 
provádíme úèinnì a všechny 
jsme mìly dostatek èasu správ-
ný postup nacvièit. Na úrazy 
dìtí je tedy kolektiv pedagogù 
pøipraven, i tak ale doufáme, že 
celý školní rok pøežijí žáci bez 
vážných zranìní a ve zdraví. 

Mgr. Lenka Grzyb
tøídní uèitelka 7. tøídy    

zaèátku nového školního roku. 
Mgr. Iva Šímová, tøídní uèitelka 2. tøídy     

Dvojnásobná 
mistrynì ÈR
v letním biatlonu 
žactva  

Skvìle tak reprezentovala naši obec
a sportovní klub Atom Temelín.   
Mgr. Zdeòka Pirglová, zástupkynì øeditele    

Poprvé do školy
Pro každého je to jednou poprvé. 
školní den dítìte je nejen velkým dnem 
pro samotné dítì, ale i pro rodièe, pro-
tože všem nastává nová životní etapa, 
která bude vyžadovat také nový režim 
domácnosti. Kolikrát v životì jsem už 
tuto vìtu pronesla a stejnì pokaždé 
„své prvòáèky“ oèekávám s urèitým 
rozechvìním. Letošní školní rok zaèal 
4. záøí. V první tøídì jsme pøivítali 12 
žáèkù, pìknì 6 chlapcù a 6 dívek. 

První 

Po slavnostním zahájení školního roku 
ve tøídì se dìti i se svými rodièi a dal-
šími pøíbuznými odebrali na obecní 
úøad v Albrechticích nad Vltavou, kde 
všechny èekalo slavnostní pasování.  
Slavnostní uvítání nebylo jen pro žáky 
1. tøídy, ale také pro žáky nastupující 
do 6. tøídy.  Pan starosta v roli krále pasoval nové žáky základní 
školy. Prvòáèci obdrželi od paní místostarostky dárkové tašky se 
školními potøebami. Každý rodiè potom dostal poukázku pro své 
dítì ve výši 3.000 Kè na další školní potøeby. 
Slavnostní 
Mgr. Vìra Tichá, tøídní uèitelka 1. tøídy 

chvíle byla završena bájeèným slavnostním dortem.  

3…..2…..1…..start !

Teplé sluneèné záøijové dny náramnì lákaly k uskuteènìní 
3…..2…..1…..START. Školní rok 2023/24 nám právì zaèal.

Pøeji za celý uèitelský sbor všem žákùm MŠ a ZŠ Albrechtice 
nad Vltavou úspìšný rok plný krásných zážitkù, 

nových vìdomostí, zkušeností, kamarádù, smíchu a pohody. 
Mgr. Svatava Fišerová, øeditelka školy
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Albrechtiètí zahrádkáøi Podzimní výstavu shlédlo 210 návštìvníkù
V letošním roce uspoøádal spolek zahrádkáøù v Albrechticích nad
Vltavou v prostorách zasedací místnosti Obecního úøadu tradièní 
Podzimní výstavu kvìtin, ovoce, zeleniny, ovocných a zelenino-
vých produktù, fotografií a ruèních prací. Výstava se konala po 
dvou letech, od soboty 23. záøí do pondìlí 25. záøí. Byla doplnìna 
o výstavu obrazù èlenù Prácheòské umìlecké besedy zastoupené 
jejím pøedsedou panem PhDr. Andrejem Rádym a výstavu knih 
paní Jaroslavy Pixové. Obrazy dokonale zaplnily exteriér místnosti 
a nìkteré z nich, vèetnì všech titulù knih, bylo možno si zakoupit. 
Rovnìž tak i sušené kvìty a podzimní vazby, které si pro výstavu 
pøipravila paní H. Novotná z píseckého zahradnictví Sluneènice. 
Zpestøením výstavy byly výtvarná dílka dìtí na téma podzim.
V sobotu 23. záøí odpoledne navštívili výstavu pan PhDr. Andrej 
Rády, paní Jaroslava Pixová a další èlenové spolku Prácheòská 
umìlecká beseda, autoøi vystavených dìl. Po jejich pøivítání jsme 
mìli možnost si s nimi za doprovodu kytary zazpívat nìkolik sta-
rých a známých písnièek z repertoáru Semaforu od autorù Jiøího 
Suchého a Jiøího Šlitra. K pøíjemné atmosféøe pøispìlo také to, že 
návštìvníci mohli ochutnat z pohárku dobrého vína, které donesla 
paní Hana Mattiussi. A poté následovala prohlídka vystavených 
exponátù, jejich fotografování, vzájemná diskuse mezi pøítomnými 
a ochutnávky nìkterých produktù. A ve stejném duchu probíhaly 
prohlídky i po celou nedìli.
V pondìlí 25. záøí dopoledne, poslední den výstavy, si ji pøišly pro-
hlédnout dìti ze Základní a Mateøské školy v Albrechticích. A jejich 
zvìdavost byla zdaleka nejvìtší. Poznávaly a chlubily se svými 
vystavenými výtvory, které vyrobily pøi školních hodinách kreslení 
a výtvarných pracích. Ty nejmenší hádaly rùzné druhy zeleniny 
a ovoce, které paní uèitelky vybíraly a ukazovaly.
I letos, byl velký zájem o ochutnávky rajèat, paprik, na plátky na-
krájených jablek, melounù vypìstovaných v kvìtináèích, skvìlých 
marmelád, salátù, kompotù a jiných dobrot. 

A jejich dotazy byly èasto i vtipné: „Pane, mùžu ochutnat tam ty 
borùvky na misce?“ ptal se malý chlapec. „Ano, mùžeš, ale to 
nejsou borùvky, to jsou bobule hroznù modrého vína od Klimešù.“ 
A holèièka, co stála vedle nìho: „A mùžu i já taky ochutnat?“ 
„A mùžeme ochutnat támhle ty èervené maliny?“ 
Kluci, jako vždy, pokukovali po paprikách :-)
Novinkou bylo, že si dìti mohly namalovat svou bramboru.
Ty nejmenší dìti se nechávaly fotit u obrovské dlouhé dýnì, rády
pózovaly s rùznými výstavními exponáty, dìvèata s kvìtinovými 
vìneèky na hlavì. A paní fotografka nestíhala maèkat spouš�. 
Hodnì práce a pøesvìdèování dalo paním uèitelkám, aby dìti vy-
pravily na zpáteèní cestu do školky a do školy. A mnohé dìti se 
ještì i na cestu zpìt zásobily ovocem a zeleninou.
Letos se celkem zúèastnilo 30 vystavovatelù. Podzimní výstavu 
hodnotíme jako velmi úspìšnou akci spolku, a to i vzhledem k po-
chvalným zápisùm v kronice spolku a kladnému hodnocení všech. 
Potvrdila to i vysoká úèast spokojených návštìvníkù, napoèítali 
jsme 210 osob. Mezi nejstarší z nich patøil opìt p. Josef Kochrda, 
který je dlouholetým èlenem našeho spolku, a sice již 56 let.
Jménem výboru ZO ÈZS v Albrechticích n. Vlt. dìkujeme všem,
kteøí se podíleli na pøípravì a vlastním chodu výstavy, a to nejen 
zahrádkáøùm, ale všem obèanùm, kteøí poskytli na výstavu svoje 
výpìstky ovoce a zeleniny, produkty z nich nebo výtvory ruèních 
prací, a rovnìž i èlenùm Prácheòské umìlecké besedy. Dále 
dìkujeme OÚ za poskytnuté prostory, paní Vlastì Petružálkové 
za fotodokumentaci v prùbìhu celé výstavy. A velké díky patøí 
i všem, kteøí pomáhali pøed zahájením s aranžováním výstavy, 
a rovnìž tak i s uvedením zasedací místnosti OÚ po ukonèení do 
pùvodního stavu. 

Albrechtiètí zahrádkáøi pøejí všem spoluobèanùm pevné zdraví 
a tìší se na spoleèné setkání na výstavì v roce 2024. 

Za spolek zahrádkáøù Albrechtice n/Vlt.: František Škoda

Ke kuriozitám patøily Jožkyzony (patizony), které vyrostly v Jehnìdnì u Øeøábkù, místo 
tradièního disko  tvaru vypadaly jako velké bílé cukety. Po celou dobu výstavy bylo 
záhadou i jablko pana Øeøábka, které u nich dosahuje váhy více než 300g. S urèením 
odrùdy si nevìdìl rady ani náš nejstarší zahrádkáø pan Kochrda. Záhada byla objasnì-
na díky paní Ivanì Hájkové a jejímu atlasu historických odrùd. Je to Groncelské jablko. 
Na své si pøišli i milovníci kvìtinových vùní zvítìzily rùže paní Marie Rieplové. 

„ “

– 
Úsmìv vzbuzovaly Cuketové panenky , cuketa Obušku z pytle ven!  i Mrkvový švihák .„ “ „ “ „ “

Jožkyzony
a Groncelské jablko 

10



O Prácheòské umìlecké besedì: 
 „V našem spolku sdružujeme pøibližnì 
40 èlenek a èlenù, kteøí malují, pracují 
s textilem, kreslí, tvoøí keramiku, zpívají, 
fotografují a píší. 
Poøádáme výstavy, hudební vystoupení, 
poetické veèery. Spolek je zaregistrova-
ný od roku 2013. Letos se naše oficiál-
ní sídlo pøesunulo do Chøeš�ovic, takže 
jsme v Albrechticích vlastnì doma. 
Právì touto naší prezentací na výstavì
jsme chtìli zdejším obèanùm i návštìv-
níkùm pøiblížit své aktivity. 
Jsme rádi, že tu mohli být s Vámi.“

Výstavu navštívila i autorka 
obrazù Sny a pocity 

z Chøeš�ovic. 
Její muž vystavoval výborné 
nakládané okurky a houby 
vèetnì receptu :-)

Marcela 
Šmidrkalová 

Prácheòská umìlecká beseda je u nás v Albrechticích vlastnì doma

Vystavovaly i dìti ze školy
a školky v Albrechticích

SRŠNÍ HNÍZDO
Jak je vidìt, tak nejen v Plzni, ale i v Albrechticích 
nad Vltavou dokážou sršni udìlat veliké hnízdo. 
Jen v nìm nebydleli sršni z ciziny, ale naši domácí
a udìlali si je na pùdì rodinného domu. M.Švehlová 

Napsali jste nám
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Už se tìšíme a tak po roce vyrážíme na vandr. Je nás šest a cíl víceménì neurèen. Klasicky ráno 23.6. v pátek z Albrechtic 
do Písku a poté vlakem smìr Brdy. Neodmyslitelná je zastávka v Berounském pivovaru, kde dáme nìco zlatavého moku 
a teplého k snìdku. Další cesta vláèkem do Øevnic. Po návštìvì terasy hotelu Beránek, dále výš smìr Halouny. Vracíme 
se sem již pár let a rádi, tak nám to snad vydrží. Tìla máme utrmácená a tak jsme rádi u cíle. Je to stará trampská hospoda 
„U zrzavého paviána“. Jako vždy zde hrábnem do strun a vydržíme dlouho do noci. Spát jdeme kus do lesa, kde u potùèku 
na osadì pøespíme. Ráno pokraèujeme dolù k Berounce do Zadní Tøebánì. Zde se osvìžíme, pojíme a nìkdo se vykoupe. 
Nìkdo ne, protože zde vidìl plavat zmiji a z hadù má fobii. Jelikož zmije ale neplave, tak to byla užovka stromová. Tomu, kdo

má fobii, to nevysvìtlíte. Pak pokraèujeme vlakem na Køivo-
klátsko. Párkrát jsme zde byli v malém vodáckém kempu. 
Býval tu klid, malý kiosek s terasou a lidmi, kteøí rádi veèer 
posedìli. Ve dne se koupali a užívali si. To, co jsme tady po 
covidu uvidìli, byl pro nás šok. Ohromný snobácký kemp. 
Jeden karavan vedle druhého po délce cca 200 metrù, mezi-
tím nóbl stany a na okrajích stany menší. Nikdo se v øece 
nekoupal. Za to velká restaurace, taneèní parket pro disco, 
dìtská høištì, spousta atrakcí a další prostory pro byznys. 
Dali jsme pár piv, Vendy jediný se vykoupal s tím, že v této 
èásti øeky zmije neplavou a mizeli jsme s vìdomím, že se již 
nikdy nevrátíme. A oni budou taky rádi.
Nakonec jsme skonèili na terase nad øekou v jedné domácí 
hospodì. Opìt jsme hráli, lidé se bavili, tanèili a byli spokoje-
ni. Pøespali jsme hned dole na trávì pod mostem. Dopoledne
jsme mazali domù s pocitem, jak rychle to uteklo. Zakonèili 
jsme vandr v Písku v pivnici Na sadech. Bylo to sice fajn, ale 
krátké. Proto jsme se domluvili, tøi dìdkové, dùchodci, že si 
to ještì zopakujeme.
V pátek ráno 9.8. odjíždíme do Protivína, kde se pakujeme 
do vlaku smìr Budìjovice, Benešov a Èerèany. Zde kotvíme 
v restauraci Èeská beseda a dáváme po pívu a obìd. Samo, 
že u jednoho píva nezùstalo, ale musíme mazat dál. Opìt do 
vlaku a naše koneèná je zaèátek Sázavy splavné pro vodáky, 
Stvoøidla. Zde jsme již jednou byli a proto víme kam zamíøit. 
Velká døevìná terasa s výbornou obsluhou a senza lidmi. Šéf 
tohoto kempu se hned zeptal, jestli budeme hrát, že vypne 
bulifon a mùžeme na terase pod støechou pøespat. A tak se 
také stalo. Nakonec se k nám pøidala víceménì dívèí kapela 
vodákù a tak jsme hráli spoleènì, jak o život.
Tramp, který je na Stvoøidlech, nemùže nejít pár kilometrù 
do kopcù a dolcù, až se dostane k øece, na posvátné místo, 
Sluneèní zátoku. Zde pan Jaroslav Foglar, zvaný jestøáb, 
s hochy od Bobøí øeky a jinými skauty založil první skautský 
tábor. Tito se sem vraceli hodnì let, jak pøed válkou, tak bì-
hem ní i po. Pro duši romantika, nádherné místo. Šlapeme 
dál podél skal a øeky a opìt vláèkem se pøesouváme cca 
o 100 km dál po proudu, na Luka pod Medníkem. Nejprve 
skládáme svá zubožená tìla na louku, kde trávíme tramp-
skou siestu. Probíráme se k veèeru a konèíme v restauraèce 
U nádraží. (Nádraží tu nikdy nebylo, pouze malá zastávka.) 
Byli jsme zde loni a nemìlo to chybu. Pøespíme a mažeme 
domù. Konèíme v Albrechtické hospodì a již se tìšíme na 
další vandr.
Mezi tìmito dvìma vandry, jsme v sobotu 22.7. vyrazili na 
Kamýk, kde konal trampský potlach osady Èerný havran 
z Protivína. Vše super, krásný veèer s muzikou a kamarády. 
Nìkdo na noc zmizel, ale jinak nás zde spalo do rána asi
pìtadvacet. To jsme si zopakovali i v sobotu 7.10., když tady 
hrála parta devíti muzikantù z Týna a opìt vydaøená akce. 
Tak jen tak houš�. Za osadu Santa Fe, Mòouk.

Osada Santa Fe Albrechtiètí trampíci šlapou dál...

Sluneèní zátoka
Památník 
Jaroslava Foglara

Ráno na osadì v Brdech

Vandr v Brdech

Kamýk 7.10.2023
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Je nedìle desátého záøí. Je krásný sluneèní den, lidé, poøadatelé
i hudebníci a vzácní hosté se tìší, jak spolu prožijí hezké chvíle. 
Kostel sv. Jana Køtitele na poušti se zaplòuje, až je zcela pln. Jak 
by to asi mohlo být jinak, když k nám opìt po roce zavítal soubor 
Chairé z Pøíbrami. Že to bude krásný hudební zážitek nepochybo-
val nikdo. Zaznìla hudba duchovní, písnì Mariánské. Samozøejmì 
skladby od Adama Michny z Otradovic, hudba všemi staletími. Jako 
vždy, v druhé èásti koncertu se hrály staré písnì lidové, pøevážnì 
z Jižních Èech. Tam nás pan Josef Krèek dokáže vtáhnout mezi 
soubor a už zpíváme spoleènì, pobrukujeme, podupujeme do taktu 
a tleskáme. Jak je nám spolu dobøe.
Co však umocòovalo sílu tohoto koncertu, byla úèast manželù Petra 
Kostky a Carmen Mayerové. Jejich prùvodní slovo, recitace a laska-
vý humor byly opravdovým zážitkem. Když jsme na paní Carmen 
prozradili, že má pøíští den narozeniny, zaèaly se dít vìci. Samo-
zøejmì gratulace, ale hlavnì od souboru Chairé spontánní zahrání 
španìlské písnì v divokém rytmu pro paní Carmen. Byla plna dojetí 
a dìkovala všem zúèastnìným, že tak krásné narozeniny na podiu
nikdy nezažila. A publikum tleskalo ve stoje.
Jsem pøesvìdèen o dalším krásnì prožitém nedìlním odpoledni se 
souborem Chairé a jejich hosty. Dìkujeme vám všem za úèast a již 
se tìšíme na pøíští rok. 
Jako každý rok jsme vìnovali ze vstupného 3.000 Kè Spolku pamá-
tek Chøeš�ovicka a 1.000 Kè na kostel v Albrechticích. Na tom máte 
zásluhu hlavnì vy, kteøí jste pøišli. Díky všem, kteøí se podíleli na 
této krásné události, Spolku památky Chøeš�ovicka a chøeš�ovickým 
hasièùm, skupinì ÈEZ, obci Albrechtice, panu starostovi, Vlastì 
Petružálkové a všem dobrovolníkùm. 

P.S.  Vìtšinou po skonèení tohoto koncertu zajíždìjí Pepa Krèek 
s rodinou a hosté, kteøí zde vystupují, nìkdy i pár èlenù souboru 
k nám na veèeøi. Sedíme v pergole u krbu a jsou to s nimi opravdu 
velmi krásné chvíle. Dvakrát zde byl pan Alfred Strejèek (mimo jiné 
úžasný èlovìk) i paní Carmen zde byla po koncertu pøed pár lety. 
Petr Kostka tenkrát nemohl, musel hlídat vnouèata. Tak jsme s ním 
hovoøili alespoò telefonicky. Paní Carmen se zde moc líbilo a proto 
letos pøijeli oba. Druhý den, v pondìlí, mi volal Pepa Krèek, že s ním 
paní Carmen mluvila a aby mi zavolal a podìkoval nám za nádher-
nou atmosféru. Lidé, kteøí chodí na tyto koncerty jsou úžasní. Škoda, 
že letos museli odjet už pøed devátou hodinou nebo� ráno v osm už 
museli být v rádiu v pøímém pøenosu. Ale i tak to s nimi bylo hezké.

Na nìkteré minulé koncerty jsme již mìli domluveno a pøislíbenou 
úèast od paní Táni Fišerové a Hany Maciuchové, ale bohužel nic už 
se nestihlo z dùvodu jejich zdravotního stavu. A na pøíští rok máme 
také pøislíbenou úèast velké herecké legendy. Ale nic nebudu radìji
prozrazovat pøedem, abychom to nezakøikli. 

Jelikož není zatím nahlášený žádný adventní koncert v kostele 
v Albrechticích, domluvili jsme s panem Krèkem, že se pokusí najít 
volný termín v adventním èase a pøijede k nám zahrát. Povedlo se 
a mùžeme se tìšit na Vánoèní koncert v nedìli 17. 12. 2023 od 
17 hodin v kostele sv. Petra a Pavla. Bude to urèitì koncert krás-
ný, pouze s koledami. A že koledy v podání Chairé jsou opravdu 
úžasné. Mám nìkolik jejich cédeèek vánoèních a je to nádhera. 
Dáme vám vèas vìdìt na plakátech, v místním rozhlase a agentu-
rou JPP (jedna paní povídala). Ta funguje po vsi nejspolehlivìji. 
Mìjte se všichni fajn. Za Rybáøské veterány Mòouk

Rybáøští veterániKoncert souboru Chairé v Chøeš�ovicích
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Poslední srpnovou sobotu se u chøeš-
�ovické hasièárny louèily dìti s prázd-
ninami. Místní mladé hasièky si pro nì 
pøipravily jako každý rok soutìže o malé 
dobroty. Po soutìžení byl pro dìti pøi-
praven skákací hrad a malování na obli-
èej, do kterého se zapojili i nìkteøí dos-
pìlí jedinci. Celé odpoledne se náramnì 
vydaøilo. Jenom se zdá, že dìtí trochu 
ubylo. Zøejmì kvùli velkému horku, které 
ten den panovalo. Pro zúèastnìné dìti 
to však byla výhoda, protože díky tomu 
dostaly více odmìn. Akce byla opìt po-
øádána místními hasièi, kteøí se posta-
rali o dobré pití i nìjaké to obèerstvení.

V sobotu 9. záøí poøádali Chøeš�oviètí hasièi rybáøské závody na ,,Kuchyòce''. 
Úèast byla hojná a rybám se ten den na bøeh opravdu chtìlo. Tolik chycených 
ryb jako za tuto sobotu se za dobu poøádání tìchto závodù ještì nechytilo.
Vítìzové na stupních vítìzù dostali odmìnu v podobì rybáøského vybavení,

 

1.    místo

2.    místo

3.    místo

4.    místo

5.    místo

6.    místo

7.    místo

 

Antonín Vlk

Josef Lechnýø

Klára Kothánková

Nela Lechnýøová

Dan Kautzký

Ondøej Kothánek

 

Martin Domín

 

Nejvìtší ryba

Nejvìtší souèet chycených ryb

 

59 cm

261 cm

145 cm

63 cm

37 cm 

32 cm

181 cm

které se jim jistì bude hodit pøi
jejich dalších náhozech.  
Pøi volné zábavì po tak nároè-
ném rybolovu nìkteøí jedinci 
i dìti ještì skoèili do chladné 
vody, aby se osvìžili. 

Nakonec dìkujeme všem 
hasièùm, kteøí se podíleli 

na pøípravì závodù 
a výborného obèerstvení.

Text: K. Kothánková 
Foto: R. Lacinová
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Tento zapomenutý, ale skuteèný pøíbìh se opravdu stal v roce 1914 a psalo se o nìm i v èasopise Ès. strany sociálnì demokratické 
dìlnické. O tom co se tehdy v Køeš�ovicích øešilo si mùžete nyní pøeèíst a tak trochu se i vrátit v èase. 
Doslovné znìní 2 èlánkù k tomuto pøíbìhu, jméno autora není známo:

Mr tv é poc hov á v a t i
Tak hlásá náboženství katolické. Ale ve skuteènosti klerikálové, 
kteøí o sobì tvrdí, že jsou obhájci tohoto náboženství, èiní pravý 
opak. Jako dùkaz slouží následující pøípad. V Olešné zemøel 
v kvìtnu t. r. pan J. Goldšmíd, který za svého života nikomu ne-
ublížil. Pohøben byl na høbitovì osady Køeš�ovické u sv. Jana, kde 
jeho hrob upravila sestra s dcerou zemøelého. To ale nebylo vhod 
tamnìjšímu kostelníku, který jest spolu hrobaøem, že prý totiž 
upravovati hroby má on sám a obèané mu za to mají platit. Když 
shora uvedené ženy upravily hrob a odešly, pøišel ze� hrobníkùv 
a hrob rozkopal. Jednáním tímto bylo veškeré obèanstvo pobou-
øeno, ponìvadž musí na udržování kostela, høbitova a fary platit 
a najednou pøijde takový èlovìk, který vùbec ani hrobníkem není, 
nýbrž jenom zetìm hrobníka a upravené hroby rozkopává. Èlovìk 
tento jest znám co èlovìk hrubý a my mìli jsme již jednu pøíleži-
tost o nìm psáti a sice po pohøbu švagrové s. Hessa loòského 
roku, kdy chtìl tohoto ze sakristie vyhodit, ponìvadž s. Hess ne-
chtìl dáti a nedal knìzi co tento žádal. Když o rozkopání hrobu 
dovìdìla se sestra zemøelého Fr. G., dala si škùdce hrobu pozvat 
k starostovi, aby tam vìc ona byla vyøízena a hrob uveden znovu 
do poøádku. Na obecním úøadì se ale vìc nevyøídila, ponìvadž 
se škùdcem tím nebylo øeèi, a ještì pøítomné insultoval a dìlal na 
nì dlouhý nos jako nìjaký ulièník. Pøedána tudíž vìc èetnictvu, 
které uèinilo trestní oznámení a vìci se chopil státní návladní 
v Písku.

Dne 10. èervna t. r. byli pøedvoláni svìdci a dotyèný škùdce k 
šetøujícímu soudci, kde prosil, aby mu toto bylo odpuštìno, což 
ale vyšetøující soudce zamítnul s poukazem na trestní zákon a na 
onoho poškozovatele podána bude žaloba, o jejímž výsledku pøi-
neseme zprávu podrobnou, aby veøejnost vidìla, jak takoví kleri-
kální neurvalci ve skuteènosti vypadají.

vy-

Mr tv é pohø b ív a t i
Pøed 3 týdny psali jsme o tom, jak ze� hrobníkùv v Køeš�ovicích 
rozkopal hrob zemøelého J. Goldšmída z Olešné. Dne 8. èervence 
t. r. konalo se hlavní líèení pøed senátem v Písku o tomto èinu. Pøi 
líèení tomto byl škùdce hrobu odsouzen ku tøídennímu žaláøi s jed-
ním postem. Pøi tom nutno si všimnouti výpovìdi svìdecké p. fa-
ráøe z Køeš�ovic, který považuje za urážku náboženství i nepoz-
dravení knìze, ale rozkopání hrobu na høbitovì, to prý není žádná 
urážka náboženství, ani prý osadníci nebyli ve svém citu nábo-
ženském nikterak dotèeni, aèkoliv ve skuteènosti jest pravý opak 
pravdou. Dále udával faráø ve své výpovìdi do protokolu, že prý 
nemá kostelník, který je spolu hrobníkem, tolik pøíjmù a tudíž je 
zapotøebí, aby obèané nechali si hroby opravovat a za to platili. 
Hlavní vìcí, aby nemusili z farské pokladny nièeho vydati, ale aby 
vydržování sluhy, který musí a vykonává také všechny práce na 
faøe, zaplatili obèané dohromady a faráø bude mít zadarmo pra-
covní sílu. Tak vypadají klerikálové ve skuteènosti. 
Nu což, sejíti z cesty pøeci mùže každý.  R. Lacinová

Takovou pohodovou podzimní akci poøádali chøeš�oviètí hasièi, kteøí si letos odchovali mladého berana a i tak trochu netradiènì tuto 
akci pojmenovali. V sobotu 7.10. se brzy po ránu u hasièské zbrojnice sešli nìkteøí zkušení kuchtíci z øad SDH a berana témìø celý 
den opékali na rožni. V pozdìjších odpoledních hodinách ho pak už podávali prvním ochutnávaèùm, kteøí se u hasièské zbrojnice 
postupnì scházeli. Mladé skopové všem velice zachutnalo a ti kteøí pøišli déle, už mohli okusovat pouze zbylou kostru. Maso bylo pro 
všechny zdarma a samozøejmì nechybìlo ani nìco dobrého na zapití. Text: R. Lacinová  Foto: F. Stropnický

Z historie Køeš�ovicVíce než stoletý pøíbìh z Køeš�ovic 

Spolek památky Chøeš�ovicka      
 ... informuje a dìkuje ...

V kostele sv. Jana Køtitele byly zrestaurovány další ozdoby z kazatelny. Opravu 
ozdob zprostøedkoval pan faráø Vítìzslav Holý a Spolek památek opravu uhradil. 
Oprava stála 37 300,- Kè. Tyto restauraèní práce vyžadují dost èasu a proto na 
výsledek po zadání práce je tøeba si déle poèkat. Je sice tøeba více trpìlivosti, 
ale výsledek pak jistì stojí za to. 

/  tel: 607 939 885  /

Dìkujeme opìt všem, kteøí naše památky podporují finanèními dary 
a i tìm, kteøí jakkoli pomohou. 

Na úètu Spolku památek Chøeš�ovicka k 6. øíjnu 2023 je 402 876,- Kè.
VELKÉ DÍKY!  Spolek památky Chøeš�ovicka
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V druhé polovinì srpna se konal již 6. roèník nejvìtšího setkání hasièských 
automobilù, jejich øidièù, strojníkù, posádek, èlenù zásahových jednotek 
a sborù dobrovolných hasièù v Èeské republice nedaleko mìsteèka Pøiby-
slav na Vysoèinì. Kde zároveò najdete na místním zámku Centrum hasiè-
ského hnutí a hasièské muzeum. 
Jednalo se o celovíkendovou akci a tak i naši zástupci vyrazili již v pátek. Po 
pøíjezdu na sportovní letištì nad Pøibyslaví, kde se celá akce konala jsme 
obdrželi úèastnickou plaketu, která má své èestné místo ve zbrojnici. Dora-
zilo témìø 500 automobilù, to albrechtické mìlo poøadové èíslo 198 a to jsme 
se pøihlašovali s pùlroèním pøedstihem, zájem byl obrovský. Dále nìkolik tisí-
covek hasièù a bìhem víkendu se pøišlo podívat na hasièskou techniku a vše 
co s hasièinou souvisí témìø 40.000 lidí. 
Byla k vidìní technika od té nejstarší, více než sto let staré, až po nejmoder-
nìjší hasièské speciály v hodnotách i nìkolik desítek milionù korun. Po celý 
víkend probíhala prezentace výrobcù a distributorù hasièského a záchranáø-
ského vybavení. V sobotu dopoledne byl Pyrocar oficiálnì zahájen pøedsta-
viteli Sdružení hasièù Èech, Moravy a Slezska, senátu, snìmovny a kraje 
Vysoèina. Byla uctìna památka bratra Karla Richtera pøedchozího republiko-
vého starosty našeho sdružení, který na této akci pøed pìti lety zemøel. Pro-
bìhlo zahajovací spoleèné houkání všech hasièských vozidel, tak si to asi 
dokážete pøedstavit, když to všechno spustí, nìco neskuteèného. V prùbìhu 
soboty probíhaly souèinnostní ukázky integrovaného záchranného systému 
a dokonce se svoji ukázkou pøiletìl i nový armádní vrtulník. Na Pyrocar pøi-
vezli ukázat svoji techniku a vybavení i hasièi z okolních zemí.
Po celou dobu akce bylo ukázkovì postaráno jak o dìti, tak o dospìláky. 
Dìti se mohly vyøádit v nìkolika dìtských zónách, kde pro nì bylo 
veno nespoèet hasièských skákacích hradù, tvoøivých a vìdomostních kout-
kù a dalších pìkných a zajímavých atrakcí v podobì rùzných pohybových 
soutìží.

pøipra-

Pro dospìláky to byl hudební doprovodný program v prùbìhu všech dní od 
dopoledne až do pozdních noèních hodin, zde vyhrávali jak dechovkové, 
country, tak i rockové kapely. Závìrem sobotního programu byl pùlnoèní me-
ga ohòostroj a jak jinak než nádherný. A jak bylo postaráno o takové množ-
ství žíznivých a hladových nejen hasièù a návštìvníkù Pyrocaru ? Vždy� 
poèasí bylo jak malované a i pøesto, že se akce konala na Vysoèinì, tak bez 
jediné kapky vody, pouze z cisteren a proudnic na ochlazení, vždy� sobota 
byla tropická. 
Obèerstvovací zóna byla vìtší než fotbalové høištì a zde se o nás starali 
sièi a hasièky ze dvanácti hasièských sborù z okolí Pøibyslavi. A bìhem celé 
akce probíhaly vyhlídkové lety nad okolím.

ha-

Na takové akci bylo zejména vidìt tu hasièskou soudržnost, vždy� hasièi 
a vždy budou jedna velká rodina, což na PYROCARU platí obvzláš� - prostì 
hasièský fest, jak má být…

jsou 

Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou a zásahové jednotky obce
Foto: Hasièi Pyrocar 
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SDH Albrechtice nad VltavouTrivis a hasièi na Nové Louce

Besedy se zúèastnilo témìø šedesát studentù se 
svými profesory. Byly zde zodpovìzeny i zvídavé 
dotazy studentù, mezi kterými bylo již nìkolik ha-
sièù a hasièek zabývajících se požárním sportem 
ve svých obcích. 
Zároveò si bìhem odpoledne studenti vyzkoušeli
svoje hasièské dovednosti. 

Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou 
a zásahové jednotky obce
Foto: Trivis

Rok utekl jako voda a tak jako každý zaèátek školního roku byl i tento ve znamení kurzu studentù a studentek 
právní školy Trivis z Vodòan v rekreaèním støedisku na Nové Louce. 

Veøejno-

A stejnì tak tomu bylo pøi již více než deset let probíhající spolupráci s albrechtickými hasièi. Studenti byli seznámeni 
s chodem a organizací integrovaného záchranného systému, hasièskou zásahovou technikou a prací pøi výjezdech 
a zásazích nejen albrechtické hasièské jednotky.
Ke zhlédnutí mìli pøipravenou zásahovou techniku spojenou s výkladem jejího použití, ukázkami hašení a také mìli 
možnost si vyzkoušet nìkteré z hasièských èinností v plné výzbroji a výstroji, tak jako když jsou u skuteèného zásahu. 
Nemohla chybìt ani beseda o požární ochranì, do které se studenti aktivnì zapojili se svými dotazy.

Sbor dobrovolných hasièù

Albrechtice nad Vltavou

zve všechny dìti a jejich draky na

od 14:00 hodin na vrchu Výrov
v Albrechticích nad Vltavou

která se bude konat 
v sobotu

Sbor dobrovolných hasièu v Albrechticích nad Vltavou 
Vás zve v pøedveèer 1. Adventní nedìle

v sobotu 2. prosince od 14 hodin

na slavnostní zahájení Adventu
v albrechtické hasièské zbrojnici

spojené se zdobením stromeèku, 

pøijïte naèerpat vánoèní atmosféru, 
zazpívat koledy, 

ochutnat svaøák a klobásky

rozdáváním dárkù a pøekvapením nejen pro dìti,

nebo si jen tak užít 
a zpøíjemnit 

pøedvánoèní èas

Srdeènì Vás zvou 
a tìší se na Vás 

albrechtiètí hasièi
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Neckyáda na Otavì         

Obyèejný plakát oblepený ze všech stran mnohem barev-
nìjšími a vtíravìjšími „kolegy” jako poèátek dalšího neoby-
èejného zážitku prima albrechtické party.
Na rozmyšlenou sotva pár minut, na pøípravu ètrnáct dní. 
Dostateèné množství plavidel se nám naštìstí podaøilo dát 
dohromady celkem rychle. Tøi rafty jsme pobrali z vlastních 
zdrojù, ètyøi kánoe nám pak ochotnì zapùjèili kamarádi 
Koldù a Lidù. Tímto obìma vodáckým rodùm dìkujeme.
Jako téma, do kterého budeme naši flotilu ladit, jsme zvolili 
Drákulu a jeho družinu a to z ryzí praktiènosti. O pravdivém 
životì tohoto sympatického chlapíka pojednávala poslední 
divadelní hra albrechtického Brebty, a tak jsme kostýmy 
a rekvizity mìli takøka pod nosem. Doladilo se jen pár nez-
bytných detailù, jako hlavy naražené na kùly, krevní trans-
fuze a vybìlený chrup s ostrými øezáky.
V den D jsme obsadili s veškerým pøíslušenstvím „menší”
plácek na pravém bøehu Otavy kousek od lávky pro pìší 
a stánku s obèerstvením. Jakožto nováèci této netradièní 
vodácké soutìže jsme pozvolna mapovali terén a také po-
èínání soupeøù. Do startu zbývaly 2 hodinky a naše „holá" 
plavidla nechávala ostatní pravidelné a léty protøelé úèast-
níky v klidu. Ne však na dlouho. Na startovní listinu jsme se 
zapsali jako „Hrdlososky z Albrechtic” a pustili se do orga-
nizované mravenèí práce.
Nazdobit lodì, vklouznout do kostýmù, nabìlit oblièeje, na-
sadit paruky a hlavnì krvavý chrup....
To vše za bleskù fotoaparátù pøihlížejících divákù. Krátký 
rozhovor a zapózování novináøùm, pobledlé tváøe soupeøù 
a výzva k pøemístìní na start...

Minuta naší slávy na dosah.
Zatímco ostatní soutìžící pøišli, nastoupili na své výtvory 
a opustili startovní vlny bìhem chvilky, nalodìní naší výpra-
vy zabralo ponìkud více èasu.

Cíl u hospùdky U Sulana byl co by jednu zátoèinu a spou-
sty kamenù ènìjících z vody pøejet. I tam naše neobvyklá 
výprava vzbudila menší pozdvižení. Pøedevším dìti, prcha-
jící s dìsem v oèích hledat záchranu, nemìly toho dne asi 
klidné spaní.
Ale dojeli jsme bez újmy, pojedli dosyta, hrdla zvlažili, mno-
ho drobných cen za nejpoèetnìjší a nejkrvavìjší skupinu 
posbírali.

Tìš se na nás Otavo, alespoò z poloviny tak, jako my se 
tìšíme na tebe!  Tereza Zachová

Pøání š�astné cesty a burácející „ahóóój” z obou bøehù se 
témìø ztrácelo ve zvuku bubnu. To hrabìnka Bambule po 
celou plavbu stateènì a velmi hlasitì udávala tempo pomo-
cí „vytunìných” palièek.

Moderátor a hlavní poøadatel v jedné osobì byl naštìstí po-
hotový a nìkolikaminutový monolog zvládl s vtipem a grácií. 
Jeho poznámka k našemu seskupení o tom, že „tohle jsme
v Písku za celých dvacet roèníkù neckyády ještì nezažili”, 
nás utvrdila v tom, že alespoò jedno prvenství máme jisté. 
Úleva pro nás i pøihlížející pøišla v podobì smluveného sig-
nálu, že jsme pøipraveni vyplout.

A že za rok znovu vyrazíme jsme pøesvìdèení nabyli. Jen 
doufáme, že tentokrát už v plném poètu, neb nìkterým 
z naší skvìlé party do letošní úèasti zasáhly pracovní, 
rodinné èi zdravotní komplikace.
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TJ Albrechtice n. Vlt.Jaro bude urèitì lepší!

V podzimní èásti sezóny došlo k nemalé obmìnì kádru Áèka, jak co se týká hráèù, brankáøù, tak i pozice trenéra. Zatím 
výsledky nejsou úplnì uspokojivé, ale herní projev špatný urèitì není. Vìøíme, že si to všechno brzy lépe sedne, dostaví 
se úspìchy a vrátíme se zpìt do horních pater tabulky. Dosavadní desáté místo rozhodnì není to, co by našemu fotbalu 
v píseckém okrese slušelo. Pøed zimní pauzou je ve høe ještì dvanáct bodù, tak uvidíme, kolik se jich podaøí urvat. Béèku 
se na podzim zatím daøí o poznání lépe a po osmi zápasech drží se ètrnácti body páté místo. Pomohlo tomu urèitì i lehké 
omlazení kádru. Do budoucna máme ještì pár dorostencù na hostováních a o tìch nejmladších si pøeètìte èlánek od 
trenérù mládeže. Albrechtickému fotbalu ZDAR! Dušan Hronek

Již po nìkolikáté zdravíme všechny pøíznivce kopané v Albrechticích. 
Proè již po nìkolikáté? Protože naši mladí fotbalisté a fotbalistky stále jedou!! Jak již všichni víte, soutìž je rozjetá v plném 
proudu. Víkend co víkend zápasíme o góly, body a vítìzství pro naše klubové albrechtické barvy. Dále se rozrùstáme. Od 
minulého èlánku ve zpravodaji máme opìt o nìjakých 5 èlenù více. Takže nabíráme nové èleny, registrujeme a hlásíme 
v plném proudu! Jak jsme již psali, máme nìkolik zápasù už za sebou. Nìkteré se povedly, nìkteré ne. Ale to už je fotbal. 
Nejsme pøeci kapela, abychom poøád vyhrávali, ale hezké by to bylo. Mladší žáci jsou v tabulce na 6. pøíèce se ziskem 
krásných 6 bodù (první rok v této soutìži). Sluší se øíci, že našimi soupeøi jsou družstva jako Hradištì, Písek, Èížová atd. 
Takže pro nás trenéry je to stále hezkých 6 bodù. Další zápasy, které èekají naše družstvo mladších žákù, jsou 22.10. proti 
spol Mirovice/Èimelice, 28.10. s Pískem a podzim završíme 5.11. s týmem Hradištì. Stejnak na tom jsou naši mladší kole-
gové a to starší pøípravka. Tady se dá napøíklad vyzdvihnout takzvaná kanonáda družstva Semic na našem vìhlasném 
albrechtickém svatostánku 21:4!!!! I starší pøípravka nám dìlá velikou radost. Neudìlali ostudu v žádném zápasu, bohužel 
zatím schází známé fotbalové štìstíèko, kdy nám v plno odehraných zápasech nepøálo. A vìtšinou jsme jen tìsnì prohráli 
o gól èi dva. A to v této soutìži máme nabité týmy jako napø. Èimelice, Písek, Hradištì, Protivín èi Milevsko. Ani tady ještì 
nekonèíme a èekají nás zápasy s Chyšky/Sepekov, Mirotice/Èimelice, Písek a završíme to 9.11. zápasem s Milevskem. 
Poté to všechno náramnì oslavíme. 
Na závìr bychom se ještì chtìli pochlubit nominací našeho hráèe a hráèky do týmu výbìru Píseckého okresu. V tomto 
týmu se schází nejlepší hráèi v okrese a bojují proti dalším výbìrùm. Jsme moc rádi, že se naši hráèi toho mohli zúèastnit 
(asi to nedìláme špatnì). A nyní nám na mailu pøistály nové pozvánky na další výbìr. A hádejte. Opìt nominovali naše dva 
svìøence!! Budeme dále doufat v hojný poèet divákù, protože je to jeden z motorù našeho klubu!!

Takže fotbalu zdar a obzvláštì tomu Albrechtickému!!!  Patrik Marcin

Vážení, uteklo to jako voda a my Vás 

Tìšíme se na Vás!  Zakladatelé Velké Albrechtické Pavel, Van�ák, Pizis a Eva

zveme PO ÈTYØICÁTÉ: Zanech pití pøežírání, obleè se a bez váhání, a� jsi šlang 
anebo balík, pobìž Albrechtice Kamýk!  Sejdeme se na startu v nedìli 31.12. 2023 v 9:30 opìt u Snìhulaèky (èp. 13). 

„ – 
– “

– 

Mladí fotbalisté a fotbalistky stále jedou!

Velká Albrechtická - Silvestrovský bìh na Kamýk 40. jubilejní roèník !
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75  Klimeš Václav

75  Gage Christopher Adrian, Jehnìdno

50  Vanìèková Radka, Albrechtice

, Údraž 50  Košatka Karel, Albrechtice

75  Bartuška Karel, Albrechtice

60  Malana Alois, Albrechtice

Vedení obce Albrechtice nad Vltavou pøeje všem oslavencùm
... užijte si svùj krásný vìk ve zdraví ...Spoleèenská kronika 

~ ~Z pr a vo d a j o b ce A lb rech t i c e n a d V l t a vou vych á z í od èe r vna 2011  

 
redakèní

 rada:
Vlasta Petružálková
Hana Krippnerová
Radka Lacinová

Uzávìrka pøíštího èísla

Zpravodaj obce Albrechtice nad Vltavou, periodický tisk územního správního celku, registrován u MK ÈR pod è. E 20238. 
Vydavatel: Obec Albrechtice nad Vltavou, 397 01 Albrechtice nad Vltavou è. p. 79, IÈ: 00249521 

Vychází v Albrechticích nad Vltavou - 6x roènì. Roèník 13  /  Èíslo 5  /  Datum vydání: 26. øíjna 2023  /  ZDARMA

redakce nezodpovídá 
za obsah èlánkù, pravopis 
èi formulaci 

vlasta.petruzalkova@volny.cz
h.kripp.18@seznam.cz
rad.lacinova@seznam.cz7. prosince 2023

... a lesy budou dále v slunci snít 
a vody døímat v lesku bílých hvìzd ...

nedìle 17.12. 2 023 
od 17:00 / kostel sv. Petra a Pavla

Albrechtice nad Vltavou

Umìlecký vedoucí Josef Krèek

Písnì vánoèní a koledy
z Èech a Evropy 

Srdeènì zve spolek Rybáøských veteránù
a obec Albrechtice nad Vltavou 

Pøedprodej: Infocentrum Albrechtice n. Vlt.
Cena vstupenky v pøedprodeji 160 Kè, na místì 190 Kè

Informace na tel.: 775 253 145

V podání souboru
25. listopadu 2023

od 14 hodin 
v Albrechtické hospodì

Albrechtiètí zahrádkáøi
poøádají pro rodièe, dìti a širokou veøejnost

Pro dospìlé: výroba adventních vìncù

Pro dìti: zdobení perníèkù, výroba vánoèních 
pøání, andílkù... nechte se pøekvapit :-)

Vlastní tavící pistole výhodou
Materiál na pøízdobu lze zakoupit na místì

P ø i j ï t e s i v y r o b i t d e k o r a c i 
a s t r á v i t s p o l u p ø í j e m n é c h v í l e

bo uv so t

V sobotu 21.10. 2023 dopoledne se v obøadní
místnosti obecní úøadu uskuteènilo slavnostní
pøivítání 7 nových obèánkù.
Tentokrát spolu soutìžily Albrechtice a Údraž
s výsledkem 4 : 3 pro Albrechtice :-) 

 „ “ 

Více v prosincovém èísle zpravodaje

Podzimní vítání obèánkù

ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou 
a ZO Èeského zahrádkáøského svazu Albrechtice nad Vltavou 

Vás srdeènì zvou na

Na závìr lampionového prùvodu bude na albrechtické návsi 
pøipravené malé Svatomartinské obèerstvení. 

V PÁTEK 
10.11.2023 od 17:00

SRAZ

NA ENVIRONMENTÁLNÍM HØIŠTI

S sebou si vezmìte

lampion

a dobrou náladu :-)

TÌŠÍME SE NA VÁS

PRÙVODPRÙVODSVATOMARTINSKÝ SVATOMARTINSKÝ LAMPIONOVÝ LAMPIONOVÝ 

1. záøí 2023
Marie Dvoøáková
Hladná

26. záøí 2023
Jiøí Melichar
Jehnìdno

7. øíjna 2023
Miloslav Klas
Chøeš�ovice
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